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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 30 august 2024, ora 12 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

26.08.2024 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – absent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – absent 

8. STOICA IOANA – prezent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – absent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
1. Discuţie cu Direcţia de Mediu şi Direcţia Servicii Publice despre 

informaţii PICA, campania de conştientizare a poluării, proiectul opreşte 
motorul şi proiectul privind suflantele; 

2. Discuţie cu Direcţia Relaţia cu ONG-uri privind status etapa 
proiect fonduri nerambursabile. 

 
Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Bună ziua. 

 Bine aţi venit la şedinţa Comisiei de mediu de astăzi.  

 Avem o ordine de zi care nu are proiecte spre aprobare. 



2 
 

 Cvorumul este de 6 din 9 consilieri.  

 Avem o ordine de zi care sună în felul următor: 

 1. Discuţie cu Direcţia de Mediu şi Direcţia Servicii Publice despre 
informaţii PICA, campania de conştientizare a poluării, proiectul opreşte 
motorul şi proiectul privind suflantele; (propuneri din partea doamnei 
consilieri Gram Anamaria Alina) 

2. Discuţie cu Direcţia Relaţia cu ONG-uri privind status etapa 
proiect fonduri nerambursabile. (propuneri din partea doamnei consilieri 
Mureşan Manuela). 
 Vă invit să votăm ordinea de zi. 

 Eu votez “pentru”. 

  

 Asistent comisie 

 5 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Bun. Putem începe. 

În primul rând avem o discuție cu Direcția de Mediu și primul subiect 

propus este cel privind statusul pe noul PICA, dacă ne puteți face un update 

vă rugăm frumos. O avem alături de noi pe doamna Lungu de la Direcția de 

Mediu. Vă rugăm să vă deschideți microfonul. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Alături de mine sunt două colege care vor prezenta campania. Eu o să 

vorbesc de oprește motorul și suflante. Pentru PICA am avut, fac un mic 

istoric pentru că nu cred că l-am mai prezentat. Am avut un contract de 

servicii pe care l-am reziliat în noiembrie 2023 și de atunci am reluat, am 

avut trei tentative de proceduri: două proceduri de achiziție publică 

simplificată în decembrie și în ianuarie au fost anulate pentru că nu am avut 

nicio ofertă, am, după votarea bugetului, motivul a fost printre altele și 

bugetul mic alocat prin procedura simplificată, după votarea bugetului am 
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avut alocați mai mulți bani și am avut o procedură de licitație deschisă, care 

a fost și ea anulată în iunie pentru că am avut un singur ofertant care nu a 

îndeplinit condițiile de participare. În prezent am finalizat documentația, este 

la semnat prin cred că astăzi se va termina și cu semnăturile și le vom urca 

din nou pe SEAP, cu comunicare joi, noile termene de fapt termenele sunt 

cam așa: șase luni pentru studiul de calitate, două luni pentru realizarea 

planului, şase luni pentru avizare la alte instituții. Cam asta. Dacă sunt 

întrebări legate de… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Deci practic se reia tot procesul acum. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Da, este a treia oară, cu prelungire la proceduri, prelungire de termen. 

Nu am avut ofertanţi. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Că ştiu că se semnase un contract dar înțeleg că a fost reziliat.  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Nu. Acela a fost respins. Studiul a fost înaintat târziu. Au finalizat 

studiul, dar nu îndeplin niciunul dintre criteriile din caietul de sarcini din și din 

legislație. Practic studiul nu-și atingea scopul, să avem un plan cu măsuri, 

cu măsuri de reducere, cu scenarii de reduceri. Nu, acela a fost reziliat din 

motive bine întemeiate. 

 
 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Bun. Următoarea… 
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Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Eu o să mai vorbim vorbesc cu colegele mele pe campanie ori pot să 

vorbesc eu în continuare pe oprește motorul. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Vă rog, pentru oprește motorul. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Pentru oprește motorul am trimis în iulie către DATJ și către doamna 

consilier Anamaria Gram și către domnul consider Andrei Rigu observațiile 

noastre de la Serviciul Monitorizarea calității mediului, am explicat, sunt niște 

propuneri de modificare, am comparat cu altă legislație în vigoare și cam 

atâta. Dacă dorim să detaliem acum sau să retransmitem adresa. Cum 

considerați. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Eu aș vrea să ştiu exact data când ați trimis. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

26.07. E adresa 207844 din 26.07.2024.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Mulțumim.  
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Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Pentru suflante nu știu dacă a intrat, eu am rugat și pe domnul director 

de la ALPAB să intre și am trimis link-ul, am considerat că este complicat să 

facem doar noi în referat și am solicitat punct de vedere de la Servicii 

Publice, cu ajutorul doamnei director Roxana Şunică am ajuns cumva la 

Sectorul 2, am cerut și de acolo punct de vedere, am cerut și de la ALPAB, 

mă rog, puțin cam târziu, am transmis o adresă către, dar n-am numărul, am 

notat greșit, o să revin, o adresă către DATJ și către doamna consilier 

Anamaria Gram, doamna consilier Luminița Șerban și am spus că și am 

transmis și punctul de vedere al sectorului 2. Din păcate nu am avut răspuns 

de la Servicii Publice până acum pentru că ar trebui totuși să… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Vă întrerup o secundă, scuze, doamna Lungu. Este alături de noi 

doamna Magdalena Iuga de la Servicii Publice și ne poate da câteva detalii 

despre stadiul la direcția dumneavoastră.  

 

Doamna Iuga Magdalena – Direcţia Servicii Publice 

Bună ziua. 

Noi am răspuns și v-am specificat faptul că nu avem competențe pe 

partea de salubrizare, întreținere echipamente, care privesc spațiile verzi. 

Ne desfășurăm activitatea în raport cu prevederile legii 101 legea salubrizării 

localităților. Spațiile verzi sunt reglementate de Ordonanța 71 pentru care noi 

nu avem competențe. Desigur sprijinim inițiativa în sensul de a transmite 

către ADP-urile de sector să formuleze punct de vedere vizavi de propunere, 

dar nu putem formula noi un punct de vedere.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Da. Intervin o secundă. Nu mai știu exact cum este formulat proiectul 

privind suflantele, dar cred că e vorba de întreg teritoriul, nu?  
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Doamna Iuga Magdalena – Direcţia Servicii Publice 

Spaţii verzi. Noi am reţinut că se referă la spații verzi în principal. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Da, pentru întregul municipiul Bucureşti, dar este pentru spațiile verzi 

publice, curțile școlilor și locurile de joacă.  

 

Doamna Iuga Magdalena – Direcţia Servicii Publice 

Exact, care nu fac obiectul legislației cu care operăm noi, dar v-am 

spus, putem sprijini proiectul, putem cere punct de vedere de la ADP-urile 

de sector, dacă colegii noștri de la Direcția de Mediu n-au făcut-o încă.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Deci nu ați cerut, nu s-a cerut. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Am am cerut și am obținut niște adrese doar pentru Sectorul 2 și acolo 

am transmis o solicitare pentru un punct de vedere. Am primit. Şi a fost 

transmisă ulterior către Servicii Publice pentru că în prezent se lucrează la 

strategia de salubrizare dacă nu mă înșel și am găsit că este oportun să ne 

aplecăm și asupra proiectului referitor la suflante, adică … 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Aș vrea să fac o precizare pentru colegi. Proiectul ăsta cu privire la … 

îl numim așa pentru simplitate antisuflante, dar eu am scris proiectul cu mai 

multe prevederi în ideea de a fi înlocuite echipamentele poluante care sunt 

utilizate în prezent pentru îngrijirea spațiilor verzi, deci nu e neapărat că nu 

nu vrem să mai fie suflantă, dar nu vrem să mai fie în general echipamente 

poluante, fie că produc o poluare fonică peste limitele legale, fie că 
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deteriorează calitatea aerului și atunci am prevăzut un termen de trei ani în 

care să vină ADP-urile de sector și ALPAB-ul, să vină cu un plan de înlocuire 

treptată a echipamentelor, să ajungă treptat treptat la niște echipamente 

care să nu afecteze calitatea aerului și calitatea vieții în general. Am pornit 

cu acest proiect mai ales pentru protejarea parcurilor, nu știu dacă vouă vi 

s-a întâmplat, dar multor oameni li s-a întâmplat. Acest proiect vine și dinspre 

ONG-uri care au făcut multe plângeri împotriva suflantelor. Să intrăm într-un 

parc și să simțim un miros de noxe groaznic de la diferite tipuri de 

echipamente utilizate în parc. Cel mai des într-adevăr sunt suflantele care 

poluează în parcuri dar nu numai. Se intră și cu camioane și ALPAB-ul intră 

cu camioane vechi în continuare cu cisternă să ude. Sunt lucruri pe care aș 

vrea să nu le mai avem, să zic. O.K. Asta am vrut să precizez despre proiect. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Din punctul de vedere al Direcției de mediu, orice proiect care are ca 

scop reducerea emisiilor de poluanți atmosferei, reducerea nivelului de 

zgomot este binevenit, numai că noi ne-am adresat altor direcții și sectorului 

2, că am fi vrut să putem vorbi cu toată lumea pentru că de la Sectorul 2 am 

primit un punct de vedere în care spun că nu este foarte posibil. Adică s-ar 

putea să fie afectaţi poate de durata prea scurtă pentru înlocuirea 

echipamentelor. Ei fac niște observații legate de de fezabilitatea acestora, 

că noi la mediu nu putem să apreciem corect. De aceea ne-am adresat 

alteori entități.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Înțeleg la modul ideal este să colaborăm și cu ADP-urile și cu ALPAB-

ul, dar dacă dumneavoastră deja ați transmis, au trecut, nu știu, au trecut 30 

de zile de când ați transmis către ei? 
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Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Am transmis și revenit către diverse. O să încercăm să mai 

retransmitem, poate a fost perioadă de concedii, o să trimitem din nou. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Ideea este că îi consultăm dacă vor să-și exprime opinia. Primăria 

Sectorului 2 a trimis opinia și mă bucur. Cine nu a transmis, asta este, nu le 

luăm în considerare opiniile. Înseamnă că nu-i interesează acest aspect cu 

privire la sănătatea populației. Nu o să stăm și n-o să facem raportul de 

specialitate și n-o să ajungă pe ordinea de zi pentru că un ADP de sector nu 

a vrut săși dea o cu părerea. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Aș prefera să avem un referat comun, totuși, pentru că … 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

… este al consilierilor şi noi am făcut referatul de aprobare. Vorbesc 

despre raportul de specialitate. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

M-am exprimat greșit. Raportul de specialitate găsesc că ar trebui să 

fie comun.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Raportul de specialitate doriți să fie comun cu cine? Pentru că Direcția 

de Servicii publice v-a dat răspuns scris că nu are competențe în domeniu. 

Deci ei nu vor face raportul comun cu Direcția de Mediu. 
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Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Putem spune și noi că din punctul de vedere al calității aerului și 

referirilor la reducerea nivelului de zgomot este bine venit proiectul, dar nu 

putem aprecia, nu avem capacitatea să apreciem dacă este posibil ca ADP-

urile și … să-și înlocuiască echipamentele în trei ani. Deci asta excede 

competenţele noastre. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Da, normal. Nu puteți nu poate Direcția de Mediu să facă astfel. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Şi vă dau un exemplu. Să vă spun ce au răspuns cei de la Sectorul 2. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Puteți să ne redirecţionaţi adresa să vedem punctul de vedere de la 

Sectorul 2? 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

O retransmitem că erau anexate. Dar spun că aspiratoarele nu pot 

funcționa cele cu baterii sub 15° și peste 30° pentru că scade puterea de 

aspirare, bateriile își înjumătățesc timpul de folosire. Nu pot funcționa când 

există umiditate sau suprafețele sunt ude. 
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Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Noi nu am limitat. Eu citesc din proiectul de hotărâre. Este vorba de 

articolul 5 alineatul 2: Administrația Lacuri, Parcuri și Agrement București, 

administrațiile domeniului public din sectoarele municipiului București (ADP) 

sau alte structuri ale primăriilor de sector care au în atribuții îngrijirea acestor 

spații, vor elabora în termen de 30 de zile de la data adoptării prezentei 

hotărâri planuri de înlocuire treptată a echipamentelor și utilajelor utilizate în 

prezent pentru îngrijirea spațiilor verzi publice, curților, școlilor și locurilor de 

joacă care fac parte din domeniul public sau privat al municipiului București 

cu echipamente și utilaje care să respecte cele mai înalte standarde 

existente cu privire la protejarea calității aerului înconjurător și pentru 

prevenirea poluării fonice. Prin urmare nu am spus ca să fie electrice sau să 

aibă bateria x. Am spus să fie la cele mai înalte standuri, ceea ce avem 

acum, adică să cumpere echipamente. Eu nu cred că ați mai văzut în 

străinătate, când ne-am plimbat, parcuri, cel puțin în vest, curățate cu 

suflante. Eu n-am mai văzut să intoxici populația care intră în parc. Deci 

vorbim despre faptul că poți să faci niște lucruri. Nu iei aspiratorul x, n-am 

zis să se ia numai electric sau n-am zis… 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Am citit ce mi-a picat acuma, dar retransmitem ce au răspuns cei de la 

ADP sector 2 și o să-i rugăm din nou pe colegii de la servicii publice pentru 

că dânșii au legăturile cu ADP-urile, să retransmită la rândul lor solicitarea,  

punct de vedere. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Rugămintea mea este să elaborați raportul de specialitate doar de 

către Direcția de Mediu pentru a putea intra în dezbatere publică, ulterior 

dezbaterii publice, pot să apară idei noi inclusiv de la ADP-uri și putem să 

modificăm proiectul din amendamente, nu e o problemă, dar vreau să-și 

urmeze circuitul. Există un termen în Codul Administrativ care trebuie 

respectat. Au trecut mai mult de șase luni, sunt sigură, de când am depus 

proiectul. La fel este și la celălalt cu oprește motorul, unde eu nu am văzut 
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raportul. Dacă există, O.K. Dar eu de exemplu sunt unul dintre consilieri care 

nu-și vor mai continua mandatul și nu vreau să se termine mandatul fără să 

ajungă măcar în dezbatere publică a acestei proiecte și să fie continuate de 

colegii mei în următorul mandat. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

O.K., noi facem raportul doar cu această, că susținem pentru că ar 

putea să aibă impact reducerea emisiilor de poluanți atmosferici și nivel de 

zgomot, cu mențiunea asta nu putem avea un punct de vedere referitor la 

echipamentele ADP ALPAB. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumim.  

Aș vrea să mai abordez, dacă îmi dați voie, problema cu zona de emisii 

reduse, zona cu nivel scăzut de emisii zns conform Legii mobilității durabile.  

A fost un proiect de hotărâre de guvern, care a ieșit în dezbatere publică, 

care din păcate a fost retras după două zile, poate știți cu toții despre proiect 

și sunt mai multe condiții în care pot să fie emise regulamentele locale cu 

privire la zns. Eu am un proiect scris acum doi ani pe care voiam să-l adaptez 

la acest HG, dar după adoptare, însă el nu, a fost retras, nu mai e nici măcar 

în dezbatere publică, nu știm exact dacă aceasta va fi forma finală, dar e 

posibil să rămână acest HG în forma aceasta și voiam să am o discuție cu 

Direcția de Mediu dacă nu consideră că ar fi oportun deja să inițiem studiu 

de oportunitate despre care vorbește HG-ul pentru a putea institui zona cu 

nivel scăzut de emisii.  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Din punctul meu de vedere, aș aștepta studiul de calitatea aerului și 

am invocat mereu acest lucru, trebuie un studiu de calitatea aerului ca să 

poți să delimitezi în mod realist o zonă de emisii scăzute pentru că 
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propunerea de încadrare a întregului București în zona de emisii scăzute nu 

e realistă. Sunt o susținătoare a acestei metode de reducere, e măsura cea 

mai eficientă de reducere pe NO2, dar cred că trebuie abordată etapizat. Aș 

merge pe studiu, plus că noi am extins, intenționăm să extindem rețeaua de 

senzori cu patru microstații pe care vrem să le amplasăm în anumite zone 

exact cu scopul delimitării zonei de emisii zonei de emisii reduse. Deci aș 

aștepta cumva să am mai multe date.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Microstațiile vor înregistra ce tip de poluanți?  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Au foarte mulți poluanți, adică NO2, PM-urile, hidrogen sulfurat, dar pe 

noi ne interesează NO2  și PM.  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Şi studiu de calitatea aerului … de către cei care vor elabora PICA în 

prima etapă, nu?  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Da Și în caietul de sarcini chiar este accentuată povestea aceasta că 

studiul trebuie să evidențieze zona de emisii scăzute. Așteptam foarte mult 

de la PMUD soluția, dar nu a venit sau  

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Şi planul de mobilitate … cine l-a elaborat? Este deja elaborat?  
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Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Sub formă de draft cred. Nu e la noi. Cred că se poate discuta cu 

Direcția de Transporturi.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Mai avem un subiect privind campania de conștientizare a poluării 

aerului. Colegele mele, Ionica Brâulete și Carmen Prodan au muncit foarte 

mulți și au ajuns la un anumit stadiu care zic eu că e bine, avem speranță să 

se semneze un contract, dar vă povestesc ele. 

 

Doamna Prodan Carmen – Direcţia de Mediu 

Bună ziua. 

Carmen Prodan sunt. Referitor la campania de comunicare și 

conștientizare a domeniul calității aerului, pentru derularea campaniei s-au 

purtat inițial discuții și analize în cadrul grupului de lucru, după care în 

perioada martie - august 2024 a fost derulată procedura de achiziție prin 

concurs de soluții pentru a selecta cea mai bună propunere, au fost înaintate, 

am primit două propuneri și ulterior au fost au fost în primul rând verificate și 

analizate propunerile de către Comisia de evaluare, ulterior juriul desemnat 

a anunțat cele două propuneri și a fost desemnat proiectul câștigător propus 

de către o asociere de de agenții, a cărui ofertă financiară este de 821700 

RON fără TVA, fiind întocmit raportul cu Numărul 1130184 din 5.08, aşadar 

avem o asociere desemnată câşrigătoare, urmând să se desfășoare 

procedura de negociere fără publicare prealabilă a unui anunț de participare. 

În acest moment pentru această procedură care urmează de negociere, sunt 

în pregătire deosementele și anume referatul de necesitate, nota justificativă 

pentru valoarea estimată, nota justificativă pentru criteriul de atribuire și 

nominalizarea comisiei de evaluare. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Bun. Vă mulțumesc mult pentru status. Doamna consilier Gram, dacă 

mai aveți întrebări pe subiectul acesta. 
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Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Cât va mai dura etapa aceasta? Adică până când … estimați că va 

putea fi semnat un contract cu câștigătorul?  

 

Doamna Prodan Carmen – Direcţia de Mediu 

Noi sperăm ca la finalul lunii septembrie să semnăm contractul astfel 

încât să existe cele trei luni agreate și până la sfârșitul anului, deci octombrie, 

noiembrie, decembrie să avem să avem campania inclusiv partea de 

difuzare pe social media și update-urile pentru site. 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Nu depinde acum de Direcția de Mediu, documentația … la semnat la 

cabinet.  

 

Doamna Brâulete Ionica Magdalena – Direcţia de Mediu 

Da, referatul este pregătit, așteptăm să fie semnat și să înaintăm 

Direcţiei … documentele.  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Ce ține de Direcția de Mediu s-a finalizat cumva. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Bine. Şi înțeleg … acestei etape rămâne același câștigător, 

această asociere, nu, de agenții?  
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Doamna Prodan Carmen – Direcţia de Mediu 

Da, rămâne această asociere, se va face negocierea despre care am 

vorbit și se va semna contractul.  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Mai este important de subliniat că există un risc aici în discuție și nu 

știm noi multe detalii de ordonanță de urgență care ar putea de fapt să 

reducă, să taie practic anumite fonduri și nu știm când va intra în vigoare și 

ce impact va avea. 

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Adică care va modifica bugetul?  

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Da, este. Nu știu, e un draft sau cum, nu știu. Au fost doar niște 

declarații și pare că de la 1 octombrie. Nu urmărim în detaliu, de aceea ne 

grăbim cumva și sperăm să fie semnat referatul cât mai e rapid, ca să avem 

timp să ne încadrăm și în cele trei luni. Dar nu ţine de Direcția de Mediu.   

 

Doamna consilier Gram Anamaria Alina 

Ţine de Direcţia de Achiziții Publice sau ține doar de Primarul General? 

 

Doamna Şef Serviciu Lungu Patricia – Direcţia de Mediu – Serviciul 

Monitorizarea calităţii mediului 

Păi trebuie semnat acel referat și după aceea înaintăm documentaţia 

la direcţia care ne sprijină în procedura de negociere.  
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Bun. Vă mulțumesc foarte mult.  

Aș trece la punctul doi de pe ordinea de zi, dacă nu mai sunt alte 

subiecte pe care doresc să le abordeze colegii mei din comisie. O.K.  

Punctul 2 are legătură cu proiectul privind fondurile nerambursabile 

pentru proiecte de mediu și protecția animalelor care știți că a fost inițiat de 

comisia noastră și se desfășoară de trei ani. Îl avem alături de noi pe domnul 

director Dragnea. Bună ziua. Vă rugăm să ne dați un status pe proiect. 

Voiam să vă felicit, în primul rând, pentru că ați fost atât de rapizi în a face 

toată procedura de îndată ce a fost aprobat proiectul în cadrul Consiliului 

General acum la început de august și din câte știu eu, urmează o etapă de 

evaluare după ce se termină calendarul pentru depunerea proiectelor, dacă 

nu mă înșel.  

 

Domnul Director Executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Da. Bună ziua, tuturor.  

În primul rând, așa cum v-am promis la ultima întâlnire, am făcut cam 

tot ce s-a putut posibil astfel încât să avem un program anual în desfășurare, 

am testat în câteva întâlniri și impresia cu parteneri ONG, unanim au fost de 

acord că decât să avem un un program sau să nu avem deloc un program 

de finanțare, mai degrabă avem unul parțial pentru că sunt convins că 

numărul înscrișilor va fi mai mic decât în anul precedent, dar și un proiect 

dacă reușim să finanțăm, este mai bine decât niciunul a fost concluzia. Din 

câte știu, sunt deja niște proiecte depuse la registratură pentru că ne aflăm 

în perioada celor 30 de zile pe care le-am scurtat legal la 15, invocând 

urgența desfășurării calendarului, am redus drastic aș putea spune toate 

etapele pe care le aveam în anii trecuți în calendar cu privire la toate etapele 

care trebuie parcurse până la atribuirea unui contract, suntem la limită cu 

fiecare etapă și cu ocazia asta cer sprijinul membrilor din comisie, consilieri 

generali, astfel încât la data la care noi vom înainta către dânșii toată analiza 

documentației, perspectiva administrativă, buget și cumva sub această 

presiune a urgenței să reușească să se mobilizeze și să ne să ne susțină, 

lucru care până acum s-a întâmplat oricum și nu doar o dată, în anii trecuţii 
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chiar dânșii făceau muncă de sisit de cele mai multe ori ușor rezolvabilă la 

noi în direcție ca direcție suport, dar de data asta va trebui să avem o întâlnire 

într-o zi, pot să vă dau detalii vizavi de… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Vă referiți la evaluarea proiectelor la Comisia… 

 

Domnul Director Executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

… finală, selecția da da da, practic Comisia, da, va face în urma 

analizei administrative pe care o facem noi în direcție, va face etapa de 

selecție și atribuirea punctelor. Estimăm noi că dacă nu întâmpinăm situații 

atipice incidente, nu știu, contestații, undeva în perioada 14-20 septembrie 

să putem să semnăm contractele și aici îmi asum eu o sarcină suplimentară 

de a convinge toate direcțiile implicate până la nivel de cabinet primar pentru 

a ne a ne ajuta cu urgentarea pentru că din experiență demersul acesta de 

semnare a contractelor este unul foarte lung, nu neapărat anevoios, foarte 

lung. Şi atunci cred că nu știu cumva la ușa fiecărui fiecărei direcții acolo în 

fiecare zi ca să reușim în jurul datei de 20 septembrie să avem contracte 

semnate și o să facem încă o concesie, o să încercăm să împingem perioada 

de activități până târziu. De obicei încercam să închidem până la 15 

noiembrie ca să apucăm să facem toată suita de decontare posibilă astfel 

încât să ne încadrăm cu 27 decembrie ultima zi în care le putem plăti din 

trezorerie. Dar cel mai important aspect este această acest interval de 16-

20 septembrie, moment în care am putea semna cu beneficiarii. Toată lumea 

e dispusă să facă maxim. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Da, chiar meritați felicitări pentru că v-ați implicat anul acesta și în anul 

trecut de fapt, e al patrulea an, mi-am adus aminte, nu al treilea, în care se 

desfășoară acest proiect și e întârziat anul ăsta pentru că nu l-a adoptat 

Consiliul General la timp. El a fost pus pe ordinea de zi din aprilie dacă stau 

să mă gândesc bine sau mai, oricum.  
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Doamna consilier Mureșan a cerut cuvântul. Vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua. 

În primul rând, mă scuzați, dar am vrut să deschid camera, dar nu am 

semnal foarte bun și n-aș vrea să mă pierd pe drum. Ce voiam să spun. În 

primul rând vreau să-l felicit pe domnul director. Eu fiind în comisia de 

evaluare, am putut să văd cât de mult s-a schimbat sistemul în bine şi cât de 

eficienți au devenit cei din direcție de când a venit dumnealui la conducere 

și îl felicit sincer și pe domnia sa și toți colegii de la Direcție. În al doilea rând, 

toate modificările pe care direcția le-a făcut legat de activitatea comisiei sunt 

bine venite şi ne ușurează nouă foarte mult munca și iarăși îi mulțumim. 

Eram cumva prinși într-o birocrație care nu avea legătură de fapt cu 

activitatea noastră. Problema pe care o văd în continuare ține de politic și nu 

de administrație, în sensul că acest proiect a intrat foarte târziu și la vot, dar 

nu numai asta, a fost votat foarte târziu și toată această întârziere, practic 

ONG-urile nu prea au timp să se, de când se face anunțul și până începe 

proiectul în sine, timpul s-a scurtat foarte tare, cel puțin în anul acesta și m-

am tot gândit, nu găsesc nicio soluție în afară de bunăvoința politicului, o altă 

soluție nu văd pentru anii viitori. Să sperăm că cei care vor fi consilieri 

generali vor fi un pic mai deschiși în această direcție în a sprijini ONG-urile 

și mai ales cele din protecția mediului și protecția animalelor. Și în rest vă 

asigur domnul director că vom face tot ce putem ca lucrurile să se miște 

repede și foarte repede și vă urez succes și aș vrea să vă smulg o promisiune 

dumneavoastră pentru că viitorului Consiliu General n-am cum s-o fac, că 

nu veți întrerupe acest demers începând cu anul viitor când eu și colegii mei, 

cea mai mare parte dintre noi nu vom mai fi consilieri generali. Mi se pare că 

acest proiect prinde cumva contur tot mai bine an de an și chiar poate fi în 

câțiva ani un proiect de mare succes. Aștept promisiunea dumneavoastră și 

încă o dată felicitări. Mă bucur că sunteți la conducerea acestei Direcţii. 

Mulțumesc. 
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Domnul Director Executiv Dragnea Petre Bogdan Cătălin – Direcţia 

Relaţia cu ONG, Sindicate şi Patronate 

Eu vă mulțumesc tare tare mult și personal și în numele Direcției. Să 

știți că a contat foarte mult inclusiv felicitările pe care ni le-ați transmis data 

trecută. Toți colegii mei au fost încântați pentru că cumva simți că ceea ce 

faci tu are reverberații și există satisfacţie din jurul nostru, noi fiind așa o 

direcție ușor marginalizată. Vă promit cumva și sub aspectul voluntarului și 

activistului nefiind niciodată membru al unui ONG, dar având un spirit civic 

şi o misiune așa cetățenească pe de-o parte și mă rog meseria și salariul pe 

care îl avem acolo ne obligă să ne facem treaba cel mai bine. Eu aș aprecia 

foarte mult relația pe care am avut-o cu comisia. Tocmai de asta am insistat 

și am spus că de foarte multe ori ați muncit cumva în afara obligațiilor 

comisiei, nepunând niciodată nici bețe în roate, nici discutând pe marginea 

subiectului, ci doar rezolvând. Cred că la anul vom reuși cumva să nu știu 

dacă să … asta de de politic, dar să înțeleagă toată lumea că nu e neapărat 

aici o miză, ci o obligație trans partinică de a susține minimal, minimal aş 

spune, pentru că bugetul acesta încă nu este unul consistent, care să lucreze 

știu și eu ce jocuri suplimentare. Eu sper la cât mai multe proiecte anul ăsta 

şi sunt convins că cu, mă rog, valoare totală mai mică decât anul trecut, dar 

totuși cu implementare fără cusur. Ăsta este obiectivul nostru, astfel încât la 

anul să dea buzna ONG-iştii să depună proiecte care mai de care mă 

interesante. Şi să vă spun că îmi face, chiar îmi face plăcere să să discut 

subiectul acesta, nici eu nu sunt cu cameră, sunt în concediu de odihnă, dar 

mă bucură tare mult că există demersul ăsta. Cineva din Direcție m-a 

întrebat dar ce intrăm la vot în Consiliu? Şi am spus nu. Este activitatea 

Comisiei, se interesează de proiectele în derulare. Şi după au fost foarte 

satisfăcuți să se afle lucrul acesta.  

 

Doamna consilier Mureşan Manuela 

Mulțumesc mult.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 
Vă mulțumim tare mult, domnule director și nu știam că sunteți în 

concediu, deci cu atât mai mult că ați putut participa astăzi alături de noi. Și 
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nu știu dacă mai au colegii alte subiecte. Nu cred că mai sunt că bănuiesc 

că le ar fi a ridicat până acum. Așa că le mulțumesc doamnelor cele trei de 

la Direcția de Mediu pentru toate lămuririle pe cele patru proiecte, îi 

mulțumesc încă o dată domnului director Dragnea și colegilor consilieri, 

membri ai comisiei, domnului asistent al comisiei, domnului Cezar Dragomir 

de la IT și poate și celor care ne urmăresc astăzi online live ședința comisiei.  

Declar ședința închisă și vă urez o zi bună și un weekend bun. 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 12.50 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu rezultatele 
generate de sistemul de vot online cu aplicația integrată Slido precum şi pe 
baza votului exprimat verbal de către consilierii generali care nu au putut 
vota în modalitatea menționată mai sus. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 


